
REFERAT  
  

 

1. Godkendelse af dagsorden ved Charlotte Larsen  
 
Dagsorden blev godkendt  
 

2. Opfølgning på referat fra seneste møde ved Charlotte Larsen 
Bilag:  

Referat fra seneste møde – opfølgning indskrevet med rødt.   

 

Intet at bemærke 

 
3. Samarbejde på alkoholområdet ved Lars Bach og Annemette Alstrup  

Efter drøftelsen på seneste møde er der blevet udarbejdet oplæg til revideret 
samarbejdsaftale. Udkastet ønskes drøftet med henblik på godkendelse.  
 
Bilag: 
Udkast til samarbejdsaftalen  
Inspirationsoplæg om alkoholbehandlingstilbud i kommunen 
 
Lars Bach præsenterede oplægget, og det blev drøftet. Aftalen blev godkendt. KLU 
beder om, at aftalen udsendes til alle læger.   
 

4. Oplæg om vedlagsfri fysioterapi ved Lars Bach  
På seneste møde blev følgende besluttet:  
Statistik på den vederlagsfrie fysioterapi og udviklingen af den over de senere år, 
herunder koblingen til hvilke klinikker der modtager de vederlagsfrie borger, træk på 
antallet af borgere, herunder hvor mange nye borgere der kommer til. Oplæg 
udarbejdes til næste møde.   
 
Det vedhæftede notat giver et godt indblik i stigningen på området. Bemærk dog, at det 
kun drejer sig om VFF ved private klinikker. Som supplement hertil vedhæftes bilag 
med beregninger på fordeling og på udskiftning i hele målgruppen – både kommunal og 
private klinikker.  
 
Bilag:  
Notat om udviklingen VVF 

  Emne: 
Møde i Kommunalt Lægeligt Udvalg (KLU) 

Faste deltagere 
Louise Sidenius Harboe; Helle Hare, Christina Møller Eriksen; Charlotte Larsen; Annemette 

Alstrup; Maria Skou Andreassen; Janne M Olesen; Lotte Holt Worup, Birgitta Sloth 

Christiansen og Inge Kjær Andersen (Sekretariat) 

Gæst Lars Bach  

Afbud:  
Christina Møller Eriksen 

Maria Skou Andreassen 

Tid og sted: 
19. september kl. 16.00 til 18.30  

Mødelokale 2A  
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Beregninger på fordeling og på udskiftning i hele målgruppen – både kommunal og 
private klinikker 
 
Lars Bach indledte punktet. Lægerne oplyste, at de har retningslinier som skal følges.  
KLU er enige om, at en vis stigning er forventeligt når der bliver flere ældre.  
Næste gang der kommer en årsrapport skal den på dagsorden og det skal overvejes 
om der er grund til at dykke mere ned i udvalgte dele. Lægerne spørger om kommunen 
kan trække tal på klinik niveau, og kommunen oplyser, at det alene er regionen der kan 
det.  

 
 

5. Kommunikation mellem lægerne og sundhedscenteret i forhold til sundhedsloven 
§119 tilbud ved Janne Møller Olesen  
 
Bilag: Udkast til formuleringer  
 
Janne Møller Olesen indledte punktet. Enighed om, at det er et godt oplæg. I forhold til 
den sidste variation tilføjes årsag – så lægerne får mulighed for at kunne motivere 
borgerne. Efter tilretning udsendes den endelige version.  
 

6. Aftale om opfølgende hjemmebesøg ved Charlotte Larsen  
De væsentligste ændringer i aftalen kan opsummeres som følger: 
 
Udvidelse af målgruppe:   
Den gamle aftale fokuserede på ældre borgere (som udgangspunkt over 65 år). 
Borgeren skulle udskrives til egen bolig (inkl. plejehjem) og opfylde mindst et af en 
række helbredsmæssige, organisatoriske eller sociale kriterier. Derudover var følgende 
målgrupper ekskluderet fra aftalen: 
• Borgere, der udskrives til planlagt genindlæggelse  
• Borgere, der udskrives til rehabiliteringsophold  
• Borgere med svær demens  
• Borgere, der udskrives til terminalpleje  
• Borgere i fortsatte ambulante forløb i sygehusregi  
I den reviderede aftale er målgruppen udvidet til at være ”primært ældre, alvorligt syge 
borgere eller borgere med komplicerede forløb”, og de nævnte målgrupper er ikke 
længere ekskluderet. 
 
De helbredsmæssige, organisatoriske og sociale kriterier for at aflægge 
hjemmebesøget fremgår fortsat af aftalen i let justeret form, men er nu vejledende ift. 
vurderingen af, hvorvidt en borger bør tilbydes opfølgende hjemmebesøg. 
 
Derudover gælder aftalen ved udskrivning til egen bolig, plejehjem, akutpladser eller 
øvrige kommunale midlertidige pladser, og det gælder også borgere udskrevet til 
planlagt genindlæggelse. Aftalen giver også mulighed for at aflægge opfølgende 
hjemmebesøg uden en forudgående indlæggelse. 
 
Planlægning af hjemmebesøget:  
Der er i den reviderede aftale for overblikkets skyld lavet en ”trinvis” beskrivelse af 
planlægning/afvikling af hjemmebesøget. Det er i den forbindelse skrevet mere eksplicit 
ind i aftalen, at initiativ til et hjemmebesøg kan komme fra både den praktiserende læge 
eller via opfordring fra den kommunale sygepleje eller udskrivende hospitalsafdeling. 
Det er derudover tilføjet, at det tilstræbes, at hjemmebesøget aflægges hurtigst muligt 
efter udskrivelse (tilstræbes at der også foreligger en epikrise). 
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Hjemmebesøgets indhold:  
Beskrivelsen af hvad hjemmebesøget kan indeholde, er blevet forenklet men med 
samme substantielle indhold. 
 
Honorering:  
Aftalens honorering er justeret, så honoreringen af hjemmebesøget honoreres 
afhængig af afstand (ligesom honorering af sygebesøg efter overenskomsten). 
Honoreringen skal medvirke til at gøre det mere attraktivt for de praktiserende læger at 
aflægge et opfølgende hjemmebesøg. 
 
Der ønskes en drøftelse med henblik på at sikre implementering af aftalen.  
 
Bilag:  
Aftale om opfølgende hjemmebesøg 
Aftale om honorering af lægerne  
 
Charlotte Larsen indledte punktet.  
Enighed om, at det er vigtigt at begge parter både lægerne og den kommunale 
sygepleje tager kontakt, hvis man kan se en borger der kan have gavn af at aftalen 
bruges.  Aftalen giver også mulighed for at aflægge opfølgende hjemmebesøg uden en 
forudgående indlæggelse. Denne sætning gør aftalen bred. Praksiskonsulenten og 
sekretæren ser på en god formulering til formidling af dette. Aftalen skal sendes bredt 
ud til alle læger, til borgervisitationen, myndighed træning mv.  
 
 

7. Medicinadministrering ved Annemette Alstrup  
En lægeklinik undrer sig over anmodning om receptfornyelse 4 uger ud i fremtiden. De 
finder det problematisk i forhold til afhængighedsskabende medicin og er usikre på om 
det er i overensstemmelse med STPS´s retningslinjer. Der ønskes en drøftelse af 
praksis.  
 
Annemette Alstrup indledte punktet. Vigtigt at der skelnes mellem om det er medicin 
patienten får eller det er medicin der administreres. Birgitta Sloth Christiansen vender 
tilbage med svar.  
 

8. Arbejdet i klyngestyregruppen ved Charlotte Larsen  
Bilag: Referat af møde 12.aug. 2022 

 

Lotte Holt Worup orienterede om at der på tværs af klyngen oprettes kurser for lettere 

apopleksi patienter. Først hold bliver fysisk i Mariagerfjord Kommune, derefter 

Vesthimmerland og Rebild. Første gang opstartes i januar. Der er tale om et 

mestringskursus hvor også pårørende deltager.   

 

Charlotte Larsen orienterede om at den politiske sundhedsklynge har første møde i 

november. PLO bliver fremover repræsenteret i Klyngestyregruppen.  

 

Emnet speciallæger blev kort vendt. Der er kun en speciallæge i Rebild Kommune og 

hun inviteres til at deltage i et af de kommende møder.   

 

9. Orientering fra praksiskonsulent netværket ved Annemette Alstrup  
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Der har ikke været møde i netværket – næste møde er planlagt til oktober måned.  

 

Praksiskonsulenten i Thisted har sendt ny case til brug for næste lægelaugsmøde om 

den sidste tid. Aftalen om opfølgende hjemmebesøg kan også bringes ind i denne 

sammenhæng.  

Behovet for aflastningspladser på ældrecentre blev drøftet, og sættes på dagsorden i 

KLU i forbindelse med, at der skal udarbejdes et oplæg til kommunens Ældre-, pleje og 

omsorgsudvalg om den fremtidige placering og anvendelse af aflastningspladser. 

 

10. Nyt fra lægerne  

• Orientering om arbejdet i kvalitetsklyngen – nyt næste møde er i oktober om 

diabetes. 

 

11. Nyt fra kommunen  

• Arbejdet med undersøgelse af kronikerområdet ved Lotte Holt Worup  
Henvisninger fra hvem? Hvorfor stopper folk? Ser på det i klyngen.  

 

• Stigende tendens med udadreagerende borgere ved Birgitta Sloth Christiansen  
Gælder særligt demente på Ådalscentret. Tendensen ses også i andre 
kommuner. Der afventes pt. plads eksternt. 
 

• Plejehjemslæger ved Birgitta Sloth Christiansen  
Der indkaldes til et teamsmøde mellem lægerne og ældrecenterlægerne.  
 

 
12. Evt.  
   

Intet til dette punkt. Mødet sluttede 17.15  
 

 
Således opfattet IKA  
Godkendt CL  

 
 


